
ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA DEL PLE DE 10 DE FEBRER DE 
2023

Identificació de la sessió:

 Caràcter: extraordinari
 Data: 10 de febrer de 2023
 Inici: 11:30
 Finalització: 12:03
 Lloc: Sala de Sessions de l’Ajuntament de Sóller
 Convocatòria: primera i única

Assistents (17)

Batle – President    
Carlos Simarro Vicens

Tinents de Batle
1r Tinent de Batle: Sr. Carlos Darder Rosell
2a Tinenta de Batle: Sra. Maria del Mar Castañer Lozano
3a  Tinenta de Batle: Sra. Catalina Maria Pomar Catany
4t Tinent de Batle: Sr. Sebastián Luís Aguiló Roig
5e  Tinent de Batle: Jaume Bestard Matas  

Regidors: 
Miguel Nadal Vaquer
Andrea Pomar Capó
Llum Castañer Morenilla
Laura Celià Gelabert
Gabriel Suau Otero
Joan Carles Simó Artero
Elvira Assumpta Arbona Cortés
Jaume Mateu Lladó 
Maria de la Cruz Enseñat Alemany 
Maria del Mar Pérez Romero 
Catalina Maria Pizá Plaza 
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Secretària:
Rosa Isabel Ripoll Coll

Ordre del dia:

Primer.- Exp. 5949/22.- Aprovació inicial de la modificació de l’Ordenança reguladora del 
preu públic relatiu al servei d’escoleta infantil municipal.

Segon.- Exp.8984/22.- Aprovació inicial de la modificació de l’Ordenança reguladora de la 
taxa per llicències d’auto-taxi i demés vehicles de lloguer.

Tercer.- Exp. 990/23.- Aprovació extrajudicial de factures de l’exercici 2022.
 

Constatada l’existència de quòrum legal, el Sr. Batle President obre la sessió.

Desenvolupament de la sessió.

Primer.- Exp. 5949/22.- Aprovació inicial de la modificació de l’Ordenança reguladora 
del preu públic relatiu al servei d’escoleta infantil municipal.

Llegida la proposta per part de la Secretaria, pren la paraula el Sr. Batle i diu que s’ha vist  
que hi ha qualque informe per aclarir i que com que hi ha certs dubtes es retira de l’ordre  
del dia i es posposa al proper ple. 

Segon.- Exp. 8984/22.- Aprovació inicial de la modificació de l’Ordenança reguladora 
de la taxa per llicències d’auto-taxi i demés vehicles de lloguer.

Pren la paraula el Sr. Carlos Darder i diu que està relacionat amb les llicencies temporals. 
Explica que s’han reunit amb els taxistes i que varen demanar quantes llicencies creien que 
havien de sortir i que varen venir a bé a set llicències. Segons el regidor  de Governació tant 
l’Ajuntament com l'associació hotelera varen estar d’acord amb aquest número de llicencies 
temporals tenint en compte que a l’estiu quedava el  servei  col·lapsat.  Continua la  seva 
exposició explicant les característiques principals, que es concedeixen per un període de 2 
anys i que tendran un cost de 930 euros per un període de 2 anys, i a part hi ha una taxa 
anual de 53,85 euros per l´ús de la llicència. Matisa que per poder sol·licitar-la només s’ha 
de tenir un taxi i que no es podrà traspassar. Explica el barem dels punts amb un màxim de 
15  punts  per  el  cas  de  titulars  d’una  llicència.  Diu  que  en  el  segon  grup  que  podran 
sol·licitar-la, en el cas que no l’esgotin el primer, es el corresponent al conductors. Explica 
que a la reunió que es va tenir amb la directiva dels taxistes, varen tenir coneixement que 
acabaran amb la  centraleta  que donava molt  del  problemes i  optaran per  una aplicació 
juntament amb la possibilitat de cridar. Segons el regidor aquesta app permetrà sabre en 
temps real la ubicació del taxi. Demana el suport de la resta de regidors de la Corporació.

La Sra. Pizá diu que el Sr. Juan José Vivas, el cap de policia en funcions, tenia un informe 
detallat i va demanar als membres de la comissió si l’havien rebut i que se li va respondre 
que  no.  Diu  la  Sra.  Pizá  que  estaria  bé  abans  d’un plenari  tenir  tota  la  documentació 
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completa, i que si bé la part econòmica està completa, els hi manca la part tècnica de policia 
per poder votar a favor.  Anuncia per aquest motiu la seva abstenció i demana per aquest 
informe de policia per poder acabar de valorar aquest punt. 

Pren la paraula la Sra.  Laura Celià i li  agraeix al  Sr.  Darder les explicacions sobre les 
llicències, perquè ells només varen rebre la informació a la comissió informativa d’hisenda 
relativa  a  la  modificació  de  l’ordenança  fiscal.  Diu  que  lis  xocaren  les  dades  de  la 
modificació dels preus, si bé ara entenen que aquestes quantitats han estan acordades amb 
el sector i que si hi ha els informes favorables, per ells no hi ha cap problema. 

El Sr. Jaume Mateu diu que avui només es duu a ple el tema de la taxa i no al que s’ha 
referit el regidor. Respecte al punt de la taxa diu que li donaran suport. El portaveu del 
partit socialista entén que es va per bon camí i que la necessitat d’ampliar el servei de taxi a 
Sóller ja fou una qüestió que tothom va reconèixer que era uns dels temes a millorar. Opina 
que hi ha diferents opcions i que una d’elles és precisament el de les llicències temporals i 
que es va per la bona direcció per millorar aquest servei. D’altra banda, demana que es 
segueixi fent feina amb el tema d’aprofitar les llicències al màxim. Esperen també l’informe 
a que s’ha referit la Sra. Pizá.

Intervé el Sr. Jaume Bestard i diu que donaran suport a la proposta perquè tot el que es tocar 
actualització  de  les  ordenances  és  fonamental,  que  estan  vives  i  que  sorgeixen  noves 
necessitats. Segons el portaveu del Pi Proposta per les Illes, la problemàtica del sector del 
taxi,  sobretot a l’estiu,  fa estona que està damunt la taula i  que l’equip de govern està 
encaminat a fer totes les millores possibles dels serveis cap a la ciutadania i això és un clar 
exemple.  

El Sr. Aguiló diu que el que es duu a ple és la modificació de l’ordenança fiscal i que tots 
estan d’acord en aquest tema. D’altra banda, vol agrair al sector dels taxistes per la seva 
comprensió i pel fet de que hagin col·laborat a solucionar el problema. Segons el Sr. Aguiló 
pareix que tot apunta a que enguany no tendrem els mateixos problemes que l’any passat, si 
bé diu que des de la seva regidoria estaran pendents i vigilants, i que es farà una valoració a 
final de temporada. 

El Sr. Carlos Darder pel que fa al informe al que s’ha referit la Sra. Pizá diu que pot ser que 
no s’hagi passat, si bé diu que a la comissió informativa es varen explicar tots i cada un dels 
punts dels punts relatius a les llicències temporals. Li fa la reflexió a la Sra. Pizá que es  
repensi el sentit del seu vot. 

Pren la paraula el Sr. Batle i vol agrair la feina feta pel Sr. Carlos Darder, i  diu que la  
desenvolupada de  manera pacient,  seriosa  i  responsable i  que s’ha reunit  amb taxistes, 
hotelers,  restauradors,  inclús  amb  altres  municipis  per  tal  de  poder  cercar  possibles 
solucions que fossin beneficioses per totes les parts. Creu el Sr. Batle que la solució presa 
es la menys dolenta, tenint en compte que eren problemes enquistats de fa anys, i que ha 
sigut la regidoria de governació i aquesta legislatura que ha trobat una solució al problema. 
Agraeix la feina feta per tots els funcionaris dirigits pel Sr. Darder així com als serveis 
econòmics. 
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Passats a votació, per unanimitat, ACORDA: 

Primer.- Aprovar inicialment la modificació de l’Ordenança Fiscal reguladora la taxa per 
llicències d’autotaxi, d’acord amb el texte que consta en l’expedient.

Segon.- Procedir al tràmit d'informació pública i audiència als interessats per un termini de 
30 dies per a la presentació de reclamacions, mitjançant la publicació d'un extracte de la 
mateixa al Butlletí Oficial de les Illes Balears, al plafó d'anuncis de l'Ajuntament i a un diari 
de màxima difusió de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears.

Tercer.- Finalitzat el període d'exposició pública i en el cas de que no hi hagi reclamacions, 
s'entendrà definitivament aprovat l'acord provisional i es procedirà a la publicació íntegra 
del text de l'Ordenança en el BOIB, requisit necessari per a la seva entrada en vigor.

Tercer.- Exp. 990/23.- Aprovació extrajudicial de factures de l’exercici 2022.

Per part de la secretaria es procedeix a la lectura del punt tercer de l’ordre del dia que 
consisteix en un expedient de reconeixement extrajudicial de crèdit. 

Pren la paraula la Sra.  Andrea Pomar diu que tal  i  com ha explicat  la secretaria  és un 
expedient d’extrajudicial de factures i que les obligacions econòmiques pendents, tal i com 
es va explicar a la comissió informativa corresponen al 2022 i que ascendeixen a 19.378,22 
cèntims.

La Sra. Pizá diu que si no s’hagués retirat el punt de la modificació de l’ordenança de preus 
públics  de  l’escoleta  haurien  votat  en  contra,  perquè  s’ha  d’anar  cap  a  la  gratuïtat  de 
l’escoleta 0-3 totalment. Diu que a les extrajudicials, tal i com els hi va dir la interventora, 
se lis ha de fer front, perquè sinó el cost de no fer hi front seria superior al de pagar, al  
marge que les persones que estan esperant a cobrar aquestes factures tenen uns drets. No 
obstant, no vol deixar de remarcar que dins el paquet d’extrajudicial hi ha coses que criden 
l’atenció com les floretes de nadal, l’anada a la fira de turisme per part de tres persones de 
l’Ajuntament quan hi ha massificació o com els transformadors per la festa de halloween. 
Diu que la festa de halloween fou un desastre però si que vol felicitar a la regidora per la 
festa de Nadal. Afegeix que crida l’atenció que aquestes despeses es facin fora pressupost i 
que després es paguin com a extrajudicial. Diu que en aquest cas no modificarà el sentit del 
seu vot, com ha fet amb l’anterior punt del taxi, i que el seu vot serà d’abstenció, que no 
votaran en contra per no perjudicar a les persones que esperen cobrar aquestes factures. 

Pren la paraula la Sra. Celià i diu que a una altre plenari en el que es va debatre el tema de 
les  extrajudicials,  ja  varen  exposar  que  entenen  que  a  principi  de  legislatura  certes 
regidories perquè s’estan acabant d’ubicar, no entenguin ben be quin es el procediment 
administratiu, si bé a final de legislatura ja no hauria de passar que es duguin extrajudicials 
perquè s’han comès certes irregularitats en el procés de tramitació. Anuncia el seu vot en 
contra  pels  motius  assenyalats  i  també  perquè  no  comparteixen  els  criteris  de  certes 
despeses, si bé diu que això és una tema de cada equip de govern i de la seva línia política .  
Explica que diran no a la proposta perquè pensen que s’ha d’aturar aquesta manera de 
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funcionar. 

El Sr. Jaume Mateu vol destacar que hi ha despeses incloses en l’extrajudicial que eren 
previsibles, com tema de festes o la participació a Fitur. 

Pren la paraula el Sr. Bestard qui creu que es un procediment que s’ha de dur a terme amb 
la major celeritat possible. 

Intervé el  Sr. Aguiló diu que no tenen més a dir  respecte  a l’expedient  d’extrajudicial,  
perquè son factures generades i que s’han de pagar. Es dirigeix a la Sra. Piza i li demana si 
només està massificat Sóller o tot Mallorca també, i demana perquè els seus socis de govern 
poden anar a Fitur i els membres de l’Ajuntament no. Vol aclarir que a Fitur és un fira on 
ara es fa molta feina amb un nou tipus de turisme que ara estam cercant, que és el turisme 
sostenible,   de regeneració i de qualitat.  Afegeix que Fitur no només es dir que vengui 
molta gent i li recorda  a la Sra. Pizá que el Govern s’ha gastat a Fitur 1,5 milions amb 
l’estant i tot el demès. Li diu a la Sra. Pizá que no vengui ara a dir-lis  que no poden anar a 
Fitur, quan el que vol l’Ajuntament anant a Fitur es promocionar un altre tipus de turisme i 
millorar el turisme de Sóller, perquè estam contents que venguin turistes. Explica que el seu 
billet per anar a la fira estava més que previst al pressupost. 

Segons el  Sr.  Darder  crida  l’atenció  que certs  partits  critiquin  que es  duguin a  plenari 
factures  d’extrajudicial  a  final  de  legislatura  i  que  si  tiram  d’hemeroteca  a  l’anterior 
legislatura a les darreres sessions plenàries es varen duu factures extrajudicials a aprovació, 
de fet, diu que ho ha comprovat. Diu que saben perfectament que hi ha coses que no estan 
previstes al pressupost que van per extrajudicial. 

Demana la paraula la Sra. Pizá i li diu al Sr. Aguiló que tal i com li va dir, ella entendria  
que  el  regidor  de  turisme  assistís  a  la  fira  de  Fitur  perquè  sempre  es  coneixen  coses 
interessant però no dues persones més, en un municipi modest com el nostre i que la resta 
de municipis turístics envien un representant. Explica la Sra. Pizá que damunt els papers de 
l’expedient surten les despeses per l’assistència a Fitur, del Sr. Aguiló i del Sr. Darder i de 
la Sra. Catalina Pomar. Li diu al Sr. Aguiló que li compra el concepte de turistes de més 
qualitat .

Pren la paraula el Sr. Batle i diu que el que ha vist aquí quan ha entrat a governar dels 
anteriors, ja no era ni extrajudicial, sinó compromisos sense expedient i sense que ningú 
sapigues res, als que s’han tengut que fer front i li sorprèn que ara intentin donar lliçons de 
la pulcritud dels expedients. D’altra banda, diu que les fires de turisme són fonamentals i 
que hi haurien d’anar tots els regidors perquè hi ha molta gent que viu d’aquesta economia i 
que ens interessa que la gent que ve de vacacions a Mallorca passi per Sóller. El Batle diu 
que hem d’honrar el que feim, que ell no hi va poder anar i ho va cedir al primer tinent de 
Batle, i que hem d’anar a Fitur amb la cara ben alta. Li diu a la Sra. Pizá que quan sigui 
batlessa  ja  decidirà  però  mentre  tant  governen  ells  i  faran  tot  el  que  sigui  pel  be  del 
municipi. El Batle considera que la majoria del poble pensa en aquest sentit. 

Passats a votació, la Corporació, amb 12 vots a favor (PP, el Pi – Proposta per les Illes, 
Sebastià  Aguiló  i  Partit  socialista)  4  vots  en  contra  (Més  per  Sóller  )  i  una  abstenció 
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(Unidas Podemos) ACORDA: 

1.- Aprovar totes i cada una de les factures relacionades en el present expedient, per un 
import global de 19.378,28 euros. 

2.- Aplicar les esmentades factures i despeses a les aplicacions pressupostaries del vigent 
Pressupost  de  2022,  d'acord  amb  l'aplicació  pressupostària  suggerida  en  la  relació  de 
factures.

Quan són les 12:03 hores, s’aixeca la sessió per part del Sr. Batle President, de la qual com 
a secretària estenc aquesta acta. 
 
Vist i plau                                                                                             La secretària 
El Batle President 

Carlos Simarro                                                                                      Rosa Ripoll Coll 

Que es doni compliment al que s’ha acordat. 
Sóller,

El Batle                                    Davant meu 
                                                 la secretària 

S’ha donat compte al Ple, a la sessió ordinària de dia 14 de març de 2023 i s’aprova per 
unanimitat.                                

La secretària
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